

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
JAWAPAN OLEH YB DATUK SERI DR. S. SUBRAMANIAM
MENTERI KESIHATAN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB DATO' DR. MOHD KHAIRUDDIN BIN
AMAN RAZALI [KUALA NERUS]
TARIKH : 30 MAC 2017
NO. SOALAN :

YB Dato' Dr. Mohd Khairuddin Bin Aman Razali [Kuala Nerus] minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan keadaan kemampuan Hospital Sultanah Nur Zahirah dengan prasarana dan fasiliti kesihatan serta kakitangan yang dimilikinya bagi menampung keperluan daripada tiga (3) Parlimen iaitu Parlimen Kuala Terengganu, Parlimen Kuala Nerus dan Parlimen Marang.

Tuan Yang di-Pertua,

Hospital Sultanah Nur Zahirah (HSNZ) Kuala Terengganu merupakan sebuah hospital negeri dengan kapasiti sebanyak 1,060 buah katil dan kadar penggunaan katil sebanyak 82.02% pada tahun 2015.

HSNZ merupakan pusat rujukan utama bagi semua hospital di seluruh Negeri Terengganu dengan menawarkan sebanyak 42 jenis perkhidmatan kepakaran dan sub-kepakaran dengan jumlah bilangan Pegawai Perubatan Pakar seramai 150 orang dan Pegawai Perubatan

271 orang. Hospital ini juga merupakan pusat rujukan zon timur bagi perkhidmatan sub-kepakaran *Breast and Endocrine Surgery, Reproductive Medicine dan Paediatric Haemato-oncology*.

Terdapat peningkatan dalam jumlah kemasukan pesakit dalam secara keseluruhan di HSNZ iaitu sebanyak 10,321 kemasukan dari tahun 2013 sehingga tahun 2015. Sehubungan dengan itu, bagi menampung keperluan peningkatan beban kerja tersebut, beberapa projek naik taraf hospital bagi meningkatkan kapasiti perkhidmatan iaitu:

1. Menubuhkan kompleks pakar materniti yang terdiri daripada dua (2) blok bangunan empat (4) tingkat dan satu (1) blok tempat letak kereta tiga (3) tingkat;
2. Membina blok bangunan tiga (3) tingkat untuk perkhidmatan psikiatri;
3. Membina bangunan tambahan satu (1) tingkat bagi menaiktaraf perkhidmatan haemodialisis; dan
4. Naiktaraf Jabatan Pembedahan Plastik dan Rekonstruktif dan Rawatan Kebakaran.

Tuan Yang DiPertua,

Hospital Sultanah Nur Zahirah (HSNZ) adalah hospital berpakar negeri yang pada masa ini memberi liputan kepada tiga (3) buah parlimen iaitu Parlimen Kuala Terengganu, Kuala Nerus dan Parlimen Marang yang mempunyai jumlah penduduk sebanyak 650 000 orang.

Hospital Sultanah Nur Zahirah (HSNZ) mempunyai bilangan katil sebanyak 1,222 buah dengan 3,810 anggota yang terdiri daripada 114 orang Doktor Pakar, 274 orang Pegawai Perubatan, 400 orang Pegawai Perubatan Siswazah, 91 orang Pegawai Farmasi, 1,394 orang Jururawat Terlatih, 162 orang Penolong Pegawai Perubatan, 94 orang Juruteknologi Makmal Perubatan, 55 orang Juru X-Ray, 38 orang Penolong Pegawai Farmasi dan selebihnya kakitangan lain. HSNZ juga mempunyai 17 jenis kepakaran dan 33 jenis sub-kepakaran dengan kadar penggunaan katil (*Bed Occupancy Rate*) adalah 84.31 % bagi tahun 2016.

Selain dari Hospital Sultanah Nur Zahirah terdapat dua (2) buah hospital swasta iaitu *Kuala Terengganu Specialist Hospital* (dengan izin) Jalan Kamaruddin yang berkapasiti 20 buah katil dan *Salam Specialist Hospital* (dengan izin) yang berkapasiti 30 buah.

Terdapat 2 projek pembinaan hospital baru iaitu:

- a) *Kuala Terengganu Specialist Hospital* (dengan izin) di Batu Burok yang berkapasiti 156 katil dan ianya akan menggantikan *Kuala Terengganu Specialist Hospital* (dengan izin) di Jalan Kamaruddin apabila siap sepenuhnya kelak; dan
- b) Hospital Universiti Sultan Zainal Abidin (UniSZA) di Kuala Terengganu yang berkapasiti 200 katil dan ianya masih lagi dalam peringkat rekabentuk.

Dengan mengambilkira keempat-empat buah hospital tersebut, jumlah keseluruhan katil adalah sebanyak 1608 buah yang akan memberi nisbah katil penduduk sebanyak 2.47. Ianya adalah lebih tinggi dari nisbah katil penduduk kebangsaan iaitu sebanyak 1.97 sahaja.

Walaupun bagaimanapun KKM mengambil maklum mengenai masalah kesesakan yang dihadapi di HSNZ pada masa sekarang. Sehubungan itu terdapat perancangan untuk membina hospital baru di Daerah Marang bagi mengurangkan kesesakan tersebut.